
RM.0052-8/05 
Protokół Nr XXXV/05 

z obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Koronowie 
odbytej w dniu 28 września 2005 roku  
w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim 
w Koronowie przy ul. Farnej 24 

 
 

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Grzegorz Myk 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz 
Myk na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność 
obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
W sesji udział wzięło 20 radnych. 
 
Radny nieobecny, usprawiedliwiony – Piotr Jagielski. 

 
Protokolant sesji Adela Rojek. 
 
W sesji udział wzięli również: 
 

1. Zygmunt Michalak  Burmistrz Koronowa. 
2. Andrzej Kołodziejczyk  Z-ca Burmistrza Koronowa. 
3. Sławomir Marszelski  Z-ca Burmistrza Koronowa. 
4. Aleksandra Szyszka  Skarbnik Gminy. 
5. Teresa Polus   Sekretarz Gminy. 
6. Barbara Piłat   Kierownik Wydziału RGG UM. 
7. Maria Musiał    Kierownik Wydziału IPR UM. 
8. Kazimierz Kolander  Radca prawny. 
9. Dariusz Karwat   Kierownik MGOPS w Koronowie. 
10.Ryszard Chrzanowski  Dyrektor ZGKiM w Koronowie 

 
 
Zaproponowany porządek obrad XXXV sesji, przesłany radnym wraz 
z materiałami na sesję: 
 
1. Otwarcie obrad XXXV sesji.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Wnioski dotyczące zmian porządku obrad XXXV sesji. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 
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sesjami Rady. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych 

interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
7. Składanie interpelacji.  
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
9. Wręczenie: 
a) Odznak Honorowych „Zasłużony dla Rolnictwa” Ministra Rolnictwa i 

Rozwoju Wsi, 
b) „Medalu Wojewody Kujawsko – Pomorskiego”, 
c) wyróżnień Wojewody Kujawsko – Pomorskiego, 
d) podziękowania Starosty Bydgoskiego. 

10. Informacje: 
a)  Burmistrza Koronowa o aktualnej sytuacji w rolnictwie w Gminie 

Koronowo, 
b)  Przewodniczącego Komisji Finansów, Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Koronowie na temat rolnictwa w 
Gminie Koronowo, 

c) Posła na Sejm RP Wojciecha Mojzesowicza o aktualnej sytuacji w 
polskim rolnictwie, 

d) Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy o 
działaniach realizowanych przez Rząd w zakresie rolnictwa, 

e) Oddziału Terenowego Agencji Rynku Rolnego na temat skupu, 
przetwórstwa mleka i żywca, 

f) Oddziału Terenowego Agencji Nieruchomości Rolnych na temat 
możliwości kupna i dzierżawy nieruchomości z Zasobu Własności 
Rolnej Skarbu Państwa, 

g) Powiatowego Lekarza Weterynarii o aktualnym stanie 
bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnym i zagrożeniu ptasią 
grypą, 

h) Banku Spółdzielczego w Koronowie  o wykorzystaniu kredytów na 
inwestycje w rolnictwie oraz zadłużeniu producentów rolnych, 

i) Kujawsko-Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Minikowie 
na temat wskaźników ekonomicznych w rolnictwie oraz opłacalności 
produkcji rolnej. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę 
Nr XXVIII/318/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2005 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Stref Płatnego 
Parkowania na drogach publicznych na terenie miasta Koronowa, 
wysokości stawek opłaty za parkowanie pojazdów samochodowych 
oraz określenia sposobu pobierania tych opłat 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
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Koronowo. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr XXIX/342/05 

Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 23 lutego 2005 roku w sprawie 
sprzedaży nieruchomości stanowiących własność Gminy Koronowo. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXIV/400/05 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 24 sierpnia 2005 
roku dotyczącej sprawiania pogrzebu przez Gminę. 

16. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
17. Zamknięcie obrad XXXV sesji. 
 
Ad. 1. Otwarcie obrad XXXV sesji. 
 
Obrady XXXV sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzył Przewodniczący 
Rady Grzegorz Myk.  
Powitał posła na Sejm RP Wojciecha Mojzesowicza wraz z małżonką 
zaproszonych gości, radnych gminy i powiatu, sołtysów, przedstawicieli: 
OKSM-ów i zakładów pracy, kierowników jednostek organizacyjnych 
Gminy, Burmistrza Koronowa, Zastępców Burmistrza Koronowa, 
Skarbnika Gminy, Sekretarza Gminy i pracowników Urzędu Miejskiego w 
Koronowie. 
Przewodniczący Rady wspólnie z Burmistrzem Koronowa złożyli 
gratulacje P. Wojciechowi Mojzesowiczowi w związku z ponownym 
wyborem na Posła RP.  
Poseł Wojciech Mojzesowicz podziękował za złożone gratulacje i 
otrzymane kwiaty.  
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, 
a tym samym prawomocność obrad XXXV sesji Rady Miejskiej 
w Koronowie.  
W sesji udział wzięło 20 radnych. Nieobecny radny Piotr Jagielski 
Listę obecności radnych dołączono do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 3. Wnioski dotyczące zmian porządku obrad XXXV sesji. 
 
Nie zgłoszono wniosków w sprawie zmiany porządku obrad XXXV sesji 
Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej 
w Koronowie. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk, - Kto wnosi uwagi lub zastrzeżenia 
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do protokołu z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie? 
  
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do protokołu. 
 
Radni 18 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących” i braku głosów 
„przeciw” przyjęli bez zmian i poprawek protokół z obrad XXXIV sesji 
Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa 
w okresie między sesjami Rady. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 
sesjami Rady przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak.  
Radni do sprawozdania Burmistrza Koronowa nie wnieśli uwag i 
zastrzeżeń. 
Sprawozdanie dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk przedłożył informację o złożonych 
interpelacjach oraz udzielonych odpowiedziach. 
Informację dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk przedstawił zebranym porządek 
obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Ad. 7. Składanie interpelacji. 
 
Radni nie złożyli interpelacji. 

 
Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Tomasz Poraziński - na przejściu dla pieszych na ul. Szosa 
Kotomierska w Koronowie potrzebna jest osoba do przeprowadzania 
przez jezdnię. Na ulicy tej jest bardzo duży ruch pojazdów poruszających 
się po drodze. Sprawa skomplikowała się po otwarciu sklepu przy tej 
ulicy tuż przy przejściu.  
Proszę o interwencję w tej sprawie.  
 
Radny Tomasz Gordon - jak daleko posunęły się sprawy związane ze 
sprzątaniem przystanków w Gminie? Przystanki na terenie Gminy są 
bardzo brudne. 
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Dziękuję Dyrektorowi Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Koronowie za sprawne i profesjonalne usunięcie awarii sieci 
wodociągowej w jednym z gospodarstw rolnych w Tryszczynie. 
 
Radna Zofia Lorenc - proszę o wycięcie krzaków przy drodze 
powiatowej Lucim skrzyżowanie – Wilcze. 
W sprawie brudnych przystanków autobusowych faktycznie to, co mówił 
wcześniej radny Gordon jest prawdą, przystanki autobusowe na terenie 
Gminy są bardzo brudne.  
 
Radny Michał Gmys - proszę o częstsze opróżnianie pojemników na 
śmieci posadowionych przy drodze do szkoły we Wtelnie. Panuje tam 
ogromny bałagan, wykonaliśmy piękną drogę, jaki tam jest bałagan 
przekonaliśmy się o tym idąc w dniu wyborów do lokalu wyborczego.  
 
Radny Maciej Makowski - wnoszę o zobowiązanie Koronowskiej 
Spółdzielni Mieszkaniowej o naprawienie stanu drogi wokół biurowca 
Spółdzielni przy ul. Pomianowskiego 3 w Koronowie.  
To klęska Spółdzielni, która nawet wokół siebie nie potrafi posprzątać i 
zrobić porządku.  
Ta droga prowadzi do banku, samochody dostarczają towar do Polo-
Marketu, gdyby te firmy zrzuciły pieniądze można było by wykonać tę 
drogę do przejścia.  
 
Radny Stanisław Gliszczyński – zmuszony jestem wrócić do sprawy z 
poprzedniej sesji i z poprzedniej komisji, a chodzi o sprzedaż lokalu 
mieszkalnego w Więzownie. Na ostatniej sesji poinformował Pan, że 
decyzja w sprawie sprzedaży lokalu mieszkalnego w Więzownie podjęta 
zostanie w ciągu najbliższych kilku dni. W odpowiedzi, którą otrzymałem 
w dniu 30 sierpnia 2005 r. napisał Pan, że decyzję o ostatecznym 
rozwiązaniu sprawy sprzedaży mieszkań po byłej szkole w Więzownie 
będę musiał podjąć sam, co zamierzam uczynić w najbliższym okresie. 
Sprawa jest o tyle trudna, jak wspomniał Pan w tym piśmie, że dotyczy 
opiniowania przez miejscową społeczność. Myślę, że tych opinii było już 
tyle, że należałoby tę sprawę załatwić. Nie ukrywam, że do tego obliguje 
Pana wykonywanie uchwał Rady i tutaj wyraźnie wskazuje na to Uchwała 
Nr XXVII/310/04 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 29 grudnia 2004 r. 
w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami komunalnymi, 
stanowiącymi własność Gminy Koronowo. 
W § 5 tej uchwały jest zapis „Upoważnia się Burmistrza do 
bezprzetargowej sprzedaży lokali mieszkalnych z pomieszczeniami 
przynależnymi (piwnica, strych lub magazyn) na rzecz najemców z 
uwzględnieniem następujących warunków ich sprzedaży zawartych w 
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załączniku nr 1 do tej uchwały. 
W załączniku 1 tej uchwały jest zapis: 
„Sprzedaż nieruchomości lokalowej może nastąpić na rzecz najemcy 
lokalu, z którym najem został nawiązany na czas nieoznaczony.” 
Taki warunek jest spełniony. 
„Sprzedaż lokali mieszkalnych odbywać będzie się na wniosek najemców 
tych lokali kierowany do Burmistrza na piśmie ze wskazaniem lokalu i 
tytułu prawnego do zajmowanego lokalu.” 
Z tego, co wiem taki wniosek został złożony. 
„Przeznaczony do sprzedaży lokal mieszkalny wraz z udziałem w 
nieruchomości wspólnej umieszcza się w wykazie nieruchomości 
przeznaczonych do sprzedaży aktualizowanego, co roku.” 
Z tego, co wiem również ten lokal przeznaczony jest do sprzedaży i 
mieści się w tym wykazie. Nie wiem, dlaczego Pan w pewien sposób 
uchyla się od wykonywania uchwały? 
Chciałbym Panie Przewodniczący złożyć wniosek, aby Rada 
przegłosowała, podjęła decyzję zobowiązującą Burmistrza Koronowa do 
sprzedaży lokalu mieszkalnego w Więzownie zgodnie z uchwałą Nr 
XXVII/310/04 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 29 grudnia 2004 r. w 
sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami komunalnymi, 
stanowiącymi własność Gminy Koronowo zgodnie z § 5 i załącznikiem nr 
1 do niniejszej uchwały. 
      
Ad. 9. Wręczenie: 
a) Odznak Honorowych „Zasłużony dla Rolnictwa” Ministra 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 
Z-ca Dyrektora Wydziału Środowiska i Rolnictwa Kujawsko-
Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy Marek 
Machnikowski wręczył Odznakę Honorową „Zasłużony dla Rolnictwa” 
Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi: Pani Elżbiecie Mojzesowicz, Panu 
Włodzimierzowi Rokickiemu, Panu Kazimierzowi Pamule i Panu 
Walentemu Janczewskiemu. 
  
b)  „Medalu Wojewody Kujawsko – Pomorskiego” 
Z-ca Dyrektora Wydziału Środowiska i Rolnictwa Kujawsko-
Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy Marek 
Machnikowski wręczył Pani Prezes Alicji Małaczyńskiej „Medal 
Wojewody Kujawsko-Pomorskiego” przyznany Bankowi Spółdzielczemu 
w Koronowie. 
 
c) wyróżnień Wojewody Kujawsko – Pomorskiego, 
Z-ca Dyrektora Wydziału Środowiska i Rolnictwa Kujawsko-
Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy Marek 
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Machnikowski wręczył wyróżnienia przyznane przez Wojewodę 
Kujawsko-Pomorskiego starostom tegorocznych gminnych dożynek: 
Pani Jadwidze Kiełczyńskiej i Panu Markowi Glonek.  
Wyróżnieniami uhonorowani zostali ponadto: Pan Zbigniew Bociek, 
Pan Jerzy Buła i Pan Wacław Goś. 
 
d) podziękowania Starosty Bydgoskiego. 
Podziękowanie Starosty Bydgoskiego przyznane Panu Adamowi 
Szmelter odebrał z rąk Burmistrza Koronowa ojciec Pana Adama 
Szmelter, Pan Witold Szmelter. 
 

Ad. 10. Informacje: 
a) Burmistrza Koronowa o aktualnej sytuacji w rolnictwie w 

Gminie Koronowo. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak przedstawił informację o 
aktualnej sytuacji w rolnictwie w Gminie Koronowo. 
Informację na piśmie załączono do niniejszego protokołu. 
 
b) Przewodniczącego Komisji Finansów, Budżetu, Rolnictwa i 

Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Koronowie na 
temat rolnictwa w Gminie Koronowo. 

 
Przewodniczący Komisji Finansów, Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego Rady Miejskiej w Koronowie Tomasz Gordon 
przedstawił informację - Rolnictwo w Gminie Koronowo. 
Informację na piśmie dołączono do niniejszego protokołu.  
 
c) Posła na Sejm RP Wojciecha Mojzesowicza o aktualnej 

sytuacji w polskim rolnictwie. 
 
Poseł Wojciech Mojzesowicz poinformował, że:  
1) problemem polskiego rolnictwa są nierówne dopłaty stosowane w 

UE, 
2) należy wprowadzić dopłaty do paliwa w rolnictwie, 
3) należy sprzeciwić się likwidacji KRUS-u, 
4) zgadza się ze swoimi przedmówcami, iż następuje rozwarstwienie 

polskiego rolnictwa, 
5) będzie, bo musi być produkowane w Polsce biopaliwo, 
6) należy otworzyć rynek trzody chlewnej na zewnątrz, 
7) należy przeprowadzić badanie stad trzody chlewnej, by uzyskać 

certyfikat, 
8) należy doprowadzić do równego traktowania rolników w całej UE, 
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9) musi być zreformowana wspólna polityka rolna w UE, 
10)  polskie rolnictwo musi być wsparte poprzez kredyty preferencyjne, 
11)  muszą nadal funkcjonować kredyty klęskowe. 
12)  rolnictwo powinno funkcjonować pod hasłem „Jedno rolnictwo w 

Unii Europejskiej”.  
 
d) Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w 

Bydgoszczy o działaniach realizowanych przez Rząd w 
zakresie rolnictwa. 

 
Informacji nie przedstawiono. 
 
e) Oddziału Terenowego Agencji Rynku Rolnego na temat 

skupu, przetwórstwa mleka i żywca. 
 
Informację przedstawiła Dyrektor Oddziału Terenowego Agencji Rynku 
Rolnego w Bydgoszczy P. Edyta Zakrzewska. 
Informację na piśmie dołączono do protokołu z sesji. 
 
f) Oddziału Terenowego Agencji Nieruchomości Rolnych na 

temat możliwości kupna i dzierżawy nieruchomości z 
Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa. 

 
Z-ca Dyrektora Oddziału Terenowego Agencji Nieruchomości Rolnych 
P. Stanisław Nowakowski przedstawił informację dotyczącą możliwości 
kupna i dzierżawy nieruchomości z Zasobu Własności Rolnej Skarbu 
Państwa. 
  
g) Powiatowego Lekarza Weterynarii o aktualnym stanie 

bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnym i zagrożeniu 
ptasią grypą, 

 
Powiatowy Lekarz Weterynarii P. Marian Szymański poinformował o: 
1) chorobach zakaźnych, które obecnie zwalczane są na terenie 

powiatu bydgoskiego, 
2) zagrożeniu ptasią grypą, 
3) tym, że przygotowany jest plan gotowości na wypadek wystąpienia 

choroby – ptasiej grypy, 
4) tym, że przygotowany jest zespół ludzi, którzy są w stanie podjąć 

interwencje na wypadek zagrożenia, 
5) tym, że kilkakrotnie odbyło się spotkanie Powiatowego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego, ten zespół miał za zadanie opracowanie 
stanu gotowości, który będzie realizowany na wypadek zagrożenia 
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ptasią grypą, czy podejrzenia wystąpienia tej choroby, 
6) działaniach Inspekcji Weterynaryjnej, 
7) tym, że z dniem 1 stycznia 2006 r. wejdzie w życie rozporządzenie, 

które będzie nakładało obowiązek, aby  produkcja pasz na terenie 
gospodarstw, którymi to paszami będą karmione zwierzęta 
gospodarskie, lub pasze sprzedawane innym odbiorcom musi być 
zarejestrowana u Powiatowego Lekarza Weterynarii. Stosowna 
informacja w tej sprawie przekazana zostanie do urzędów gmin. 

 
P. Marian Szymański poprosił Burmistrza Koronowa o przekazanie tej 
informacji rolnikom z terenu gminy Koronowo. Termin rejestracji, 
zgłoszenia upływa z dniem 31 grudnia 2005 roku. 
 
Banku Spółdzielczego w Koronowie o wykorzystaniu 
kredytów na inwestycje w rolnictwie oraz zadłużeniu 
producentów rolnych, 

 
Przedstawiono słowno-wizyjną informację na w/w temat. 
Informację na piśmie dołączono do niniejszego protokołu. 
  
h) Kujawsko-Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w 

Minikowie na temat wskaźników ekonomicznych w 
rolnictwie oraz opłacalności produkcji rolnej. 

 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – z tego względu, że Pan Roman 
Sass Dyrektor Kujawsko-Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w 
Minikowie nie może uczestniczyć w dzisiejszej sesji przesłał informację 
na piśmie. Informację przedstawi Kierownik Wydziału Rolnictwa i 
Gospodarki Gruntami Urzędu Miejskiego w Koronowie P. Barbara Piłat. 
 
Informację na piśmie dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ponadto P. Barbara Piłat poinformowała, że: 
 

1) Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi wyraził zgodę na 
uruchomienie procedury otwarcia preferencyjnej linii 
kredytowej na wznowienie produkcji dla gospodarstw rolnych 
poszkodowanych w wyniku klęski suszy w 2005 roku, 

 
2) Bank Gospodarki Żywnościowej S.A. przesłał informację, iż z 

myślą o pomocy rolnikom w likwidacji skutków klęsk 
żywiołowych bank uruchomił preferencyjną linię kredytową 
na wznowienie produkcji w gospodarstwach rolnych i 
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działach specjalnych produkcji rolnej znajdujących się na 
obszarach dotkniętych klęską żywiołową (suszy, gradobicia, 
powodzi, wymarznięcia.): 

a) kredyt na okres nie dłuższy niż 24 miesiące, 
b) oprocentowanie wynosi 1,2% w stosunku rocznym, 
c) podstawą udzielenia kredytu jest protokół strat powstałych w 

gospodarstwie, 
d) wymagane jest udokumentowanie 70% wartości kredytu na 

zakupy dokonane po dniu wystąpienia szkody w terminie 2 
miesięcy od dnia pobrania środków finansowych z rachunku 
kredytowego. 

 
3) Regionalny Związek Rolników, Kółek i Organizacji Rolniczej w 

Bydgoszczy wystosował apel do posiadaczy akcji Krajowej 
Spółki Cukrowej następującej treści: „Apelujemy do 
posiadaczy akcji Krajowej Spółki Cukrowej o rozwagę przy 
podejmowaniu decyzji w ewentualnej sprzedaży akcji firmom 
zewnętrznym. Przed podjęciem decyzji zapoznajcie się z 
warunkami umowy, karami umownymi oraz 
zabezpieczeniami, które są dla Was niekorzystne 
(zabezpieczenie sprzedaży wekslem i przekazaniem 
dokumentów kupującemu) Nie dajmy się zwariować, nie 
pozwólmy, aby ktoś obcy zrobił kapitał na chwilowej Waszej 
biedzie, aby Was oszukał.” 

 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – o zabranie głosu poprosili: Pani 
Regina Ostrowska i Pan Marian Zubik.  
Ponieważ ich wystąpienia nie są przewidziane w porządku obrad sesji 
proszę o wyrażenie opinii, co do zabrania głosu przez te osoby. 
„Za” udzieleniem głosu Pani Reginie Ostrowskiej głosowało 15 radnych, 
5 „wstrzymało się” od głosu. 
„Za” udzieleniem głosu P. Marianowi Zubik głosowało 15 radnych, 5 
„wstrzymało się” od głosu. 
 
Radna Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego P. Regina 
Ostrowska przedstawiła informację o działaniach Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego w zakresie rolnictwa. 
 
Informację na piśmie załączono do niniejszego protokołu. 
 
Pani Regina Ostrowska – Ochotnicza Straż Pożarna w Gogolinku prosi 
o podjęcie działań w zakresie przydzielenia jej wozu bojowego względnie 
zarezerwowanie środków w budżecie gminy na zakup wozu bojowego. 
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Przewodniczący Związku Zawodowego „Samoobrona” P. Marian 
Zubik: nie byłbym zwolennikiem łączenia Święta 11 listopada ze 
świętem „Solidarności”, co do wystąpienia Pana radnego Gliszczyńskiego, 
który z taką namiętnością dąży do sprzedaży szkoły w Więzownie .. 

 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Panie Przewodniczący proszę 
mówić na temat. 
P. Marian Zubik – ja mówię na temat. Panie Radny, gdyby nie Pana 
decyzja to już dzisiaj mielibyśmy pobudowaną halę widowiskowo-
sportową. 
Mam prośbę, aby te wnioski, które dzisiaj przedstawię były 
zaprotokołowane. 
 
Wnioski przedstawione przez Przewodniczącego Związku Zawodowego 
„Samoobrona” w Koronowie Pana Mariana Zubika na piśmie stanowią 
załącznik do protokołu z sesji. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – nawiązując do wystąpienia Pana 
Przewodniczącego Zubika chciałbym poinformować, że nie 
występowałem o sprzedaż szkoły w Więzownie.  
Po drugie z racji wykonywanego zawodu i kompetencji chciałbym 
przedstawić informację dotyczącą szkolenia w zawodzie mechanik – 
operator maszyn i urządzeń rolniczych. W 2003 roku na 2004 rok 
otworzyliśmy taki kierunek w szkole, w której pracuję. Zgłosiło się 6 
uczniów, takie było zainteresowanie. Tych 6 uczniów dzisiaj jest w 
trzeciej klasie. Aktualnie pierwsza grupa w liczbie trzech odbywa 
praktykę u Pana Posła i u innych rolników z terenu Gminy. Natomiast w 
roku 2004 i na rok szkolny 2005/2006 zainteresowania nie było żadnego. 
Myślę, że jest to problem bardzo duży. Być może, że brak pracy w tym 
zawodzie to powód braku zainteresowania kształcenia się w tym 
zawodzie.  
 
Radny Czesław Januszewski – chciałbym podziękować w imieniu Zarządu 
i własnym Pani Reginie Ostrowskiej za otrzymaną dotację dla Gminnej 
Spółki Wodnej. Jest to kwota 6.836 zł.  
Chciałbym dodać, że Gminna Spółka Wodna w Koronowie zatrudniła 
dwie osoby z Powiatowego Biura Pracy. Jest to niedużo, ale w 
porównaniu do lat ubiegłych jest to postęp. W ubiegłym roku 
próbowaliśmy również zatrudnić osoby, niestety nie było wyboru.  
W przyszłym roku planujemy zwiększyć zatrudnienie do 6 osób, czy to 
się nam uda, zobaczymy.  
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10 minutową przerwę w 
obradach sesji. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady. 
W obradach sesji uczestniczy 19 radnych. Nieobecny radny Tomasz 
Poraziński. 
 
Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę 
Nr XXVIII/318/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2005 rok. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o uwagi, pytania. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński –  na co wydatkowano 30 tyś. zł. z budżetu 
przeznaczonego przez nas 850 tyś. zł. plus 200 tyś. zł., które miało być 
przeznaczone na adaptację budynku Internatu? Te 200 tyś. zł. wróciło z 
powrotem i z tej kwoty 30 tyś. zł. było wydatkowane. Pytam się, na co 
zostało wydatkowane wcześniej 30 tyś. zł.? 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – one nie były wydatkowane, one 
były w planie na te wyszczególnione wydatki, zakupy i remonty. 
 
Rady Stanisław Gliszczyński – myśmy w tej kwocie 850 tyś. zł. przyjęli 
budżet. Komisje: Budżetowa i Oświaty zabezpieczyły kwotę 850 tyś. zł. 
na 2005 rok i ta kwota jest do wykorzystania. Tam były te inwestycje. 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – nie one były zaplanowane z tych 
200 tyś. Te wydatki były do planu ujęte, później zostały z planu zdjęte 
jak zabierano 200 tyś. Są to rzeczy jeszcze nie wydatkowane. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – uważam, że są inne potrzeby. Te 
zadania, które są mi przedstawione przez Panią Skarbnik były ujęte w 
kwocie 850 tyś. zł., ale decyzja należy do Rady.  
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Nie głosował chwilowo 
nieobecny Rady Tomasz Poraziński. 
Uchwała Nr XXXV/402/05 zmieniająca Uchwałę 
Nr XXVIII/318/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2005 rok podjęta została 16 
głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących”. 
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Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia 
Stref Płatnego Parkowania na drogach publicznych na terenie 
miasta Koronowa, wysokości stawek opłaty za parkowanie 
pojazdów samochodowych oraz określenia sposobu pobierania 
tych opłat. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Obecnych 20 radnych. Na salę obrad wrócił radny Tomasz Poraziński. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy nie można było tych stawek 
ustalić w inny sposób? Trzeba te stawki podliczać. Czy nie można było 
napisać, że za trzy godziny – tyle, za cztery godziny – tyle itd. Myślę, że 
należałoby wypisać to na tabliczce, aby te opłaty były przejrzyste dla 
wszystkich.  
 
Radny Alfons Malinowski – ze względu na to, że dwie osoby 
niepełnosprawne mieszkają na rynku stawiam wniosek, aby w § 4 
dopisać „Opłata abonamentowa nie dotyczy osób niepełnosprawnych z 
emblematem”.  
Te osoby nie mają możliwości parkowania w innych miejscach i nie mają 
za co wykupić ten abonament. Są to osoby o małych rentach. 
Wykupienie przez nich abonamentu byłoby dla nich bardzo dużym 
wydatkiem. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – z ustawy wynika, że stawki nie 
mogą być większe niż 3 zł. za jedną godzinę. Następną godzinę można 
zwiększyć o 20% po to tylko by w miarę szybko zaparkować, skorzystać 
z zakupów, czy usługi. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – można to było sprecyzować w ten 
sposób, że jeżeli za pierwszą godzinę 2 zł. za drugą 2,40 zł., to można 
było napisać, że za dwie godziny stawka wynosi 4,20 zł. 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – można było.  
Natomiast, jeśli chodzi o czwartą godzinę i następne, to ustawodawca 
zastrzegł sobie, że czwarta godzina i następne nie mogą być wyższe jak 
pierwsza. Stąd te cyfry. Sugestia Pana Przewodniczącego jest słuszna. 
Odnośnie wniosku Pana radnego Malinowskiego, parking na rynku służy 
przede wszystkim dla wszystkich mieszkańców nie jako miejsce stałego 
parkowania, ale na czas skorzystania z zakupów, czy usług. Jeśli osoba 
niepełnosprawna zaparkuje samochód w miejscu wyznaczonym, to ona 
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na podstawie tej uchwały będzie zwolniona z opłaty, a jeśli jest to po 
godzinach to nie ponosi żadnej opłaty. Ta uchwała reguluje interesy 
osób niepełnosprawnych. Jeśli my będziemy wprowadzać stawki zerowe 
abonamentowe to osoby te będą parkowały swoje samochody przez cały 
czas.  
 
Radny Alfons Malinowski - mnie nie chodzi o opłaty stałe, tylko o opłaty 
abonamentowe. Te osoby, o które mi chodzi mieszkają na rynku i oni nie 
mają innej możliwości parkowania jak na rynku. Te osoby trzeba zwolnić 
z opłat abonamentowych, a w uchwale tego nie ma.  
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – jeśli osoba niepełnosprawna 
zaparkuje samochód w miejscu do tego wyznaczonym, to ona nie płaci 
przez cały czas. Czego się boimy? Ta uchwała będzie przekazana do 
Wydziału Prawnego i Nadzoru, żeby się nie okazało, że my postępujemy 
niezgodnie z ustawą. Myślę, że ta uchwała na dzisiaj w 100% wychodzi 
na przeciw osobom niepełnosprawnym, ponieważ osoba 
niepełnosprawna, która parkuje w miejscu do tego wyznaczonym przez 
całą dobę jest zwolniona z opłaty.  
 
Radny Alfons Malinowski – jeśli te osoby będą parkowały na tych dwóch 
miejscach i przez cały okres, to inne osoby nie będą miały możliwości 
parkowania. Mnie chodzi o abonament. Ponawiam swój wniosek o to by 
dopisać, w § 4, że „Opłata abonamentowa nie dotyczy osób 
niepełnosprawnych z emblematem”. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk -  nie ma tutaj zdefiniowanych 
ilości miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych, można stworzyć 
jeszcze jedno miejsce dla tych osób, wtedy rozwiązały by tą sytuację, o 
której Pan radny tutaj mówi.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – padł ze strony Pana radnego 
Malinowskiego konkretny wniosek musimy go przegłosować, może 
jeszcze raz Pan radny wniosek swój sprecyzuje, aby przypomnieć 
radnym. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – czy ten wniosek jest zgodny z prawem? 
 
Radca prawny Kazimierz Kolander – ten wniosek wiąże się z wykładnią 
art. 13b ustawy o drogach publicznych. W ust. 4 jest taki zapis „Rada 
gminy ustalając strefę płatnego parkowania jako pierwsze: ustala 
wysokość stawek, to mamy, może wprowadzić opłaty abonamentowe, to 
mamy lub zryczałtowane oraz zerową stawkę opłaty dla niektórych 
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użytkowników drogi. Tam zerowa stawka jest zapisana w § 5. Wydaje mi 
się, że Pan Burmistrz Kołodziejczyk po prostu ma rację mówiąc o tym, że 
skoro jest zapisana zerowa stawka dla niektórych użytkowników drogi to 
ona konsumuje również zapis z  § 4 mówiący o tej opłacie 
abonamentowej. I stąd moja wątpliwość, czy Pan radny Malinowski przy 
takiej interpretacji tego przepisu ma rację. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – prosto mówiąc, te osoby mogą 
stawiać na rynku swoje samochody z odpowiednim emblematem i nie 
będą musiały płacić. 
 
Radca prawny Kazimierz Kolander – one mieszczą się w tym pojęciu 
opłaty zerowej, o której mówi ustawodawca. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - czyli nie ma potrzeby 
wprowadzania tej poprawki a oni i tak nie będą musieli płacić. 
 
Radca prawny Kazimierz Kolander – tak mi się wydaje. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - w kontekście tych wyjaśnień, czy 
Pan radny Malinowski podtrzymuje swój wniosek? 
 
Radny Alfons Malinowski – tak podtrzymuję. 
 
„Za” wnioskiem zgłoszonym przez radnego Alfonsa Malinowskiego 
oddano jeden głos, 15 było „przeciw”, 4 „wstrzymało się” od głosu. 
Zatem wniosek nie przeszedł. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – w podstawie prawnej jest zapis  „po 
uzyskaniu opinii Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Koronowie będącego zarządcą dróg gminnych oraz GDDKiA Oddział w 
Bydgoszczy będącej zarządcą dróg krajowych”.  Proszę o przedstawienie 
tych opinii. 
 
Radna Maria Kulczyk odczytała opinię ZGKiM w Koronowie.  
Z-ca Burmistrza Koronowa Andrzej Kołodziejczyk odczytał opinię 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Bydgoszczy. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński - § 3  mówi „Ustala się czas obowiązywania 
opłat w strefie płatnego parkowania niestrzeżonego od poniedziałku do 
soboty w godzinach od 8 do 17.” Na czyj wniosek następuje ta zmiana i 
kto ma w tym interes? 
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Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – wnioskodawcą uchwały jest 
Burmistrz, ja ją przygotowałem. Jak wszystkim wiadomo w innych 
miastach parkingi są czynne od ósmej, czasami od dziewiątej do 
siedemnastej. Dlaczego w sobotę? Jak wiecie w okresie turystycznym, 
jak w Koronowie dużo jest turystów przyjeżdżają oni na zakupy. Parking 
jest po to, żeby nie zarobić, tylko żeby ktoś panował nad organizacją 
ruchu i żeby z tych miejsc parkujących można było korzystać przy 
robieniu zakupów. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński - dlaczego tak się stało, że poprzednia 
uchwała miała możliwość pobierania opłat tylko i wyłącznie w dni 
robocze od ósmej do szesnastej, robił to ZGKiM i było to nieopłacalne, a 
teraz mamy dzierżawcę indywidualnego i jemu zwiększa się możliwość 
większych dochodów. Wiemy też, że ZGKiM nielegalnie zbierał opłaty, bo 
pobierano opłaty parkingowe od poniedziałku do soboty, pracownik 
pracował nie 40, a 48 godzin, czyli niezgodnie z Kodeksem Pracy. Wtedy 
było, to nieopłacalne, teraz staje się to opłacalne i robi się to pod 
konkretnego wykonawcę, nie wiem jak to przyjąć. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – kwestia uściślenia dni roboczych 
wynika z Kodeksu Pracy. Do niedawna pod pojęciem dni roboczych 
rozumiało się od poniedziałku do piątku. Teraz zgodnie z Kodeksem 
Pracy dni robocze jest to pięć dni w tygodniu. Piąty dzień może to być 
niedziela lub sobota. W związku z tym my uściśliliśmy dni robocze od 
poniedziałku do soboty, bo niedziela ustawowo jest wolna od pobierania 
opłat. Natomiast zwiększenie o dwie godziny tylko, dlatego, że jak 
obserwuje się w innych gminach to czynne są one do godziny 17-tej. Co 
do opłacalności my nie wiemy, czy ta firma ma dochód, czy nie, bo nas 
to nie interesuje. Nas interesuje, by co miesiąc wpłynęła do budżetu od 
tego dzierżawcy opłata w wysokości 1220 zł. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – zwiększając tej firmie czas pobierania 
opłat o dwie godziny i dodatkowo jeszcze w soboty, to spowoduje, że ta 
firma będzie zarabiała, bo dochodzą dodatkowo dwie godziny dziennie i 
w soboty. Tej firmy wzrosną dochody, nie gminy, bo cena, która została 
wynegocjowana w umowie się nie zmieni. 
Czy był wykonany obmiar miejsc parkingowych? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk - ma Pan na myśli ile jest miejsc 
parkingowych? 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – jeśli jest miejsce wydzielone na 
parkowanie to powinna być mapka, która zawiera obmiar miejsc 
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parkingowych, ile jest metrów, bo rozumiem, że tak to zostało zrobione i 
powinno być zawarte w umowie. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – o takie szczegóły proszę zapytać 
Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak - najistotniejszą sprawą, o którą 
nam chodziło to przede wszystkim aby rozładować nasz rynek, który się 
tak kotłował w niektóre dni, że było niemożliwością przejechania. 
Natomiast kwestie, nad którymi w tej chwili dyskutujemy są naprawdę 
dosyć szczegółowe, rozumiem można w pewien sposób szczegółów tych 
dochodzić i powinniśmy je wyjaśniać, ale na pewno zostaną one 
uporządkowane w taki sposób, że będą służyły i dla Gminy dobrze, a 
przede wszystkim mieszkańcom.  Bo to mieszkańcy się użalali, że jest 
bałagan na rynku, że trzeba zrobić porządek, również i to, że jedni płacą, 
drudzy nie. W tej chwili sprawy te w jakiś sposób zostały 
uporządkowane. Nie wiem, czy z tego teraz mamy się tłumaczyć, że 
robimy porządek? 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – wszystko się zgadza, tylko nie 
został dopełniony pewien obowiązek ile tych miejsc parkingowych jest na 
rynku. 
 
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie 
Ryszard Chrzanowski -70 miejsc. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński   - z czego to wynika? Nie ma na to 
żadnego dokumentu, czy to jest 70, czy 75 miejsc. Jest tyle 
niewiadomych. Ja konkluduję to do jednego, do usunięcia tego projektu 
uchwały z porządku obrad, ponieważ jest ona niedoprecyzowana.  
Wydzierżawienie tego parkingu jest niezgodne z prawem, gdyż myśmy 
dopuścili Statutem, uchwałą dla ZGKiM, że ZGKiM ma podstawową 
działalność w zakresie: utrzymania czystości ulic i placów, a między 
innymi prowadzenie targowisk i parkingu.  Dopuściliśmy jedną jedyną 
możliwość, że to ZGKiM może prowadzić, a nie wydzierżawiać, bo nie ma 
takiego uprawnienia.  
Co znaczy prowadzić Panie mecenasie? W słowniku języka polskiego 
PWN, na który możemy się powołać od strony prawnej nie wolno jest 
ZGKiM wydzierżawiać i prosiłbym tu radnych o odsunięcie i odrzucenie 
tej uchwały z przeniesieniem do prac ponownych do Komisji, ponieważ 
najpierw musielibyśmy zmienić Statut ZGKiM usuwając zapis dotyczący 
prowadzenia parkingu, żeby dopuścić inne firmy w tym osoby fizyczne do 
tego, aby mogły prowadzić działalność gospodarczą w zakresie 
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prowadzenia parkingów.  
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – ja czegoś tutaj nie rozumiem. Wszystkie 
uchwały bardzo szeroko były dyskutowane na Komisjach. Temat, o 
którym tutaj mówimy, dlaczego wnosimy i omawiamy na sesji? To moje 
pytanie, bo przecież sesja ma do spełnienia swoje zadanie i po to są 
Komisje by te projekty uchwał dopracowały. 
 
Radna Danuta Czarnotta – ta uchwała w sumie nie dotyczy tego 
dzierżawcy parkingu. Uchwała dotyczy parkingu, ustaleniu opłat. Nie 
zajmujemy się dzisiaj tym, czy parking ten prowadzi ZGKiM czy 
dzierżawca. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk -   w zasadzie to jest racja, bo my 
zajmujemy się ustaleniem opłat i warunków użytkowania parkingu.  
Poproszę Pana mecenasa o ustosunkowanie się do wypowiedzi Pana 
radnego Gliszczyńskiego. 
 
Radca prawny Kazimierz Kolander – padło takie słowo, co to oznacza 
„prowadzić”. Istotnie była różnica zdań w styczniu tego roku między 
nami a ZGKM w Koronowie, właśnie próbowaliśmy zinterpretować wyraz 
„prowadzić”. Według Małego Słownika Języka Polskiego, Wydawnictwo 
Naukowe PWN, Warszawa 1993 r. str. 712 słowo „prowadzić” oznacza 
m.in. „wieść do jakiegoś celu” bądź „sprawować nad czym nadzór”, 
zarządzać czym, zajmować się, trudnić się czym”.  
W tych okolicznościach wydałem opinię, iż w ramach tak zakreślonych 
pojęciowo i znaczeniowo wyrazu „prowadzić” mieści się również 
wydzierżawianie posiadanych składników mienia komunalnego.  
Moja opinia również poparta została przez kolegę Grabasa.                                                                   
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – biorąc pod uwagę sugestię Pana 
radnego Gliszczyńskiego to powinniśmy w tej chwili zawiesić działalność 
tego parkingu i nie powinien on funkcjonować.  Natomiast jak 
powiedziała Pani Przewodnicząca Czarnotta projekt uchwały dotyczy 
ustalenia stawek i zasad prowadzenia ewentualnie i my powinniśmy się 
na tym skupić. 
 
Radny Tomasz Gordon – stawiam wniosek o przerwanie dyskusji na ten 
temat. Na Komisjach omawiano ten projekt wówczas nikt nie zabierał 
głosu. 
 
Radna Danuta Czarnotta – stawiam również wniosek o zakończenie 
dyskusji i poddanie pod głosowanie wniosku Pana radnego 
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Gliszczyńskiego. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk –  wniosek Pana radnego 
Gliszczyńskiego dotyczył wycofania z dzisiejszej sesji tego punktu. 
 
„Za” wnioskiem głosowało 4 radnych, 11 było „przeciw”, 5 „wstrzymało 
się” od głosu. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk –  wniosek Pana radnego 
Gliszczyńskiego nie przeszedł. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są jeszcze pytania do projektu 
tej uchwały?  
Zgłosił się P. radny Alfons Malinowski. 
 
Radna Danuta Czarnotta – zgłoszono wnioski o zamknięcie dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – na razie głosowaliśmy wniosek 
Pana radnego Gliszczyńskiego. Tak padł wniosek o zakończenie dyskusji.  
W związku z tym, jeszcze ewentualnie czy jest głos przeciwny temu 
głosowi.  
Czy ktoś chciałby coś powiedzieć?  
 
Radna Danuta Czarnotta – miał być koniec dyskusji Panie 
Przewodniczący. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – nie ma końca dyskusji.  
Padł wniosek o zakończenie dyskusji. Może ktoś jest przeciwko temu 
wnioskowi. 
Czy ktoś chce zabrać głos za wnioskiem o przerwanie dyskusji? Nie ma. 
Czy ktoś stawia głos przeciwko? 
  
Radny Jan Najdowski – chciałbym zapytać, czy to jest legalne, że ta 
firma pobiera opłaty za parkowanie?  
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – tak. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto jest za wnioskiem o 
zakończenie dyskusji nad projektem tej uchwały? 
 
Wniosek przeszedł 15 głosami „za”, przy 5 głosach „wstrzymujących”. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
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Uchwała Nr XXXV/403/05  w sprawie ustalenia Stref Płatnego 
Parkowania na drogach publicznych na terenie miasta 
Koronowa, wysokości stawek opłaty za parkowanie pojazdów 
samochodowych oraz określenia sposobu pobierania tych opłat 
podjęta została 12 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 6 
głosach „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
Obrady sesji opuściła radna Anna Zwara. Obecnych 19 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – wnoszę o nie czytanie załącznika 
projektu uchwały. Studium dokładnie omówiono i przedstawiono na 
komisjach Rady. 
 
Wniosek przeszedł 16 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – otwieram dyskusję. 
 
Radny Józef Helmin – proszę, aby Pani Kierownik przedstawiła, jakie 
będą skutki dla Gminy gdybyśmy dzisiaj nie podjęli tej uchwały. 
  
Kierownik Wydziału Planowania, Inwestycji i Rozwoju Urzędu Miejskiego 
w Koronowie Maria Musiał – dość szczegółowo omówiłam na wszystkich 
Komisjach Rady, że procedura planistyczna trwała około półtora roku. 
Uchwała o przystąpieniu do Studium była podjęta pod koniec 2003 roku. 
Przeprowadziliśmy całą procedurę planistyczną zgodnie z ustawą. 
Czekaliśmy na zmianę studium z uwagi na zmianę ustawy o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym. Do czasu uchwalenia zmiany studium 
nie możemy sporządzać miejscowych planów dla większości terenów, bo 
nie ma zgodności ze studium. Można podjąć uchwały o przystąpieniu do 
sporządzenia planu, jeśli taka niezgodność istnieje. Mamy też dwie 
uchwały podjęte przez Radę w 2003 roku o przystąpieniu do 
sporządzenia planu, które oczekują na to studium i nie możemy 
prowadzić procedury planistycznej bo po prostu była niezgodność ze 
studium. Jeżeli to studium będzie uchwalone to odwrotnie ogłaszamy 
przetarg na urbanistę i zostanie przeprowadzona procedura planistyczna. 
Jest to bardzo ważny dokument, który pozwoli na sporządzenie planów 
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wzdłuż drogi krajowej, które dla rozwoju Gmina ma bardzo duże 
znaczenie. Jest to dokument niezbędny do pracy tego Urzędu. 
 
Radna Danuta Czarnotta – jeśli studium zostanie dzisiaj uchwalone, a są 
wnioski które nie zostały ujęte do studium. Czy oni mają już drogę 
zamkniętą, czy istnieje procedura, która by te wnioski uwzględniła w 
przyszłości? 
Kierownik Wydziału Planowania, Inwestycji i Rozwoju Urzędu Miejskiego 
w Koronowie Maria Musiał  - osoby, które zgłosiły się zbyt późno po 
zakończeniu procedury planistycznej otrzymały informację ustną do tej 
pory, że rozważymy dla tych terenów wydać decyzję o warunkach 
zabudowy w oparciu o obecną ustawę o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym. Jeśli jednak nie będzie takiej możliwości to pozostaje 
jedynie ująć te ewentualne wnioski w kolejnej zmianie studium. Myślę, 
że nie będzie to tak odległy termin jak w tej chwili, bo poprzednie 
studium było uchwalone w 1998 roku, bo zmiany przepisów, dyrektywy 
unijne na pewno przymuszą nas do kolejnej zmiany studium. Będzie to 
na pewno okres krótszy, tak przynajmniej mnie się wydaje, niż w tej 
chwili, było to siedem lat. Jest planowana zmiana ustawy o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym, także trudno w tej chwili mówić, co 
do okresu, ale można przewidywać, że będzie to okres krótszy. 
Chciałabym zauważyć, że tyle terenów, które mamy w obecnym studium 
dla sporządzenia miejscowych planów, bo wiemy, że plany ogólne 
straciły ważność, to jest tak olbrzymie zadanie, tylko sobie życzyć 
funduszy dla opracowania tych planów. 
Te wnioski, które wpłynęły w ostatnich dniach, one dotyczą terenów 
lasu, który wiemy jak trudno jest wprowadzić w ogóle, po jak wielu 
uzgodnieniach z ochroną środowiska,  z lasami państwowymi.  
Nie jest to wniosek, który można wprowadzić na ostatnią chwilę. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – wpłynęły wnioski dot. wycofania z 
obrad sesji tego punktu w związku z wcześniejszym nie uwzględnieniem 
wniosków o przywrócenie terminu. Czy jest możliwość uwzględnić te 
wnioski?  
Kierownik Wydziału Planowania, Inwestycji i Rozwoju Urzędu Miejskiego 
w Koronowie Maria Musiał  - nie ma takiego pojęcia przywrócenie 
terminu w procedurze planistycznej, jeśli chodzi o studium.  
Przywrócenie terminu, o którym mówi KPA to jest przywrócenie terminu, 
jeśli nastąpiło jakieś uchybienie. Jeśli Urząd spowodował jakieś 
uchybienie w procedurze i dlatego ta osoba nie mogła skorzystać ze 
złożenia wniosku, czy nie byłoby prawidłowe ogłoszenie ogólne do 
publicznego wglądu. W takim wypadku wyłącznie można mówić o 
przywróceniu terminu, a jeżeli te osoby nie złożyły wniosku to, o jakim 
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terminie my mówimy? 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – rozumiem i to mnie wystarcza. 
Proszę o kolejne pytania. Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/404/05 w sprawie uchwalenia Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Koronowo podjęta została 15 głosami „za”, przy 4 
głosach „wstrzymujących” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr 
XXIX/342/05 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 23 lutego 
2005 roku w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Radni nie wnieśli uwag i zapytań do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/405/05 zmieniająca Uchwałę Nr 
XXIX/342/05 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 23 lutego 
2005 roku w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Koronowo podjęta została jednogłośnie 19 
głosami „za”, przy braku głosów: „przeciw” i „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XXXIV/400/05 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 
24 sierpnia 2005 roku dotyczącej sprawiania pogrzebu przez 
Gminy. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
Radni nie wnieśli uwag i zapytań do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/406/05 w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXIV/400/05 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 24 sierpnia 
2005 roku dotyczącej sprawiania pogrzebu przez Gminę podjęta 
została 18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” i braku 
głosów „przeciw”. 



 23 

Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 16 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak: 
 

1. Pan radny Tomasz Poraziński wnosił, ażeby zabezpieczyć przejście 
dla pieszych przy ul. Kotomierskiej na wysokości sklepu Pana 
Neumanna poprzez obstawienie tego przejścia osobą, która będzie 
przeprowadzała dzieci i nie tylko dzieci z uwagi na duży ruch. 
Podejmiemy odwrotnie, jak najszybciej działania w tym zakresie, 
również wejdziemy w bliższy kontakt z Panem Liegmannem w celu 
pozyskania osoby. Nie mniej jednak cały czas myślimy jeśli chodzi 
o to miejsce o wprowadzenie tam sygnalizacji świetlnej. Ponieważ 
ta sygnalizacja świetlna była by stała, trwała i na cały czas. 
Dostrzegamy ten wniosek jako bardzo zasadny i słuszny i działania 
w tej sprawie będziemy podejmować. 

 
2. Wniosek Pana radnego Michała Gmysa odnośnie bałaganu wokół 

kontenerów, dotyczy to Wtelna, ale i nie tylko. Mamy kilka takich 
punktów, gdzie postawione kontenery są wskaźnikami, gdzie 
należy wrzucać, czy zostawiać śmieci i to najczęściej śmieci w 
workach foliowych dużych i małych, torebkach itd. Jeśli chodzi o 
Wtelno to te zbiorniki do segregacji odpadów one przed tym stały 
w pobliżu szkoły. Był tam wówczas problem w zabezpieczeniu 
porządku, bo stale ci ludzie, którzy nie mają umów podpisanych 
śmieci tam pozostawiają. Mogę powiedzieć tak, to co powiedziałem 
w sprawozdaniu z działalności w okresie między sesjami Rady, 
będziemy nasilać i przeprowadzać stałe kontrole co do 
podpisywania umów jeśli chodzi o śmieci. Z większym jeszcze 
rygorem podejdziemy do takich miejscowości Wtelno i jeszcze 
bardzo brzydko jest, jeśli chodzi o Stary Jasiniec. Myślę, że 
problemu od razu nie zlikwidujemy, ale tą drogą pójdziemy. 
Ponadto będziemy prosili, by ZGKiM na miarę swoich możliwości 
starał się częściej opróżniać, czy czyścić te miejsca, ponieważ 
pozostawia to złe wrażenia, jeśli chodzi o wizerunek wsi. 

 
3. Wniosek Pana radnego Macieja Makowskiego dotyczący porządku 

wokół Spółdzielni Mieszkaniowej w Koronowie, przygotujemy 
wystąpienie w tej sprawie do Prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej i 
zobowiążemy Go, w zasadzie możemy Go prosić i nawoływać, bo 
teren jak by nie było jest prywatny. Nie mniej jednak możemy Go 
w jakiś sposób przywołać do utrzymania porządku. 
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4. Jeśli chodzi o sprawę sprzedaży lokalu mieszkalnego w Więzownie, 

tutaj tradycyjnie odpowiedzi udzielimy również na piśmie. W 
kwestii zaś zobowiązania Rady Miejskiej do podjęcia uchwały, 
myślę, że w tej kwestii Pan radny Gliszczyński się zagalopował. 
Chciałbym, żeby prawnik w tej kwestii udzielił wyczerpującej 
odpowiedzi.   

 
Radca prawny Kazimierz Kolander  - jak dobrze zrozumiałem wniosek 
Pana radnego zmierzał do tego, żeby Rada podjęła uchwałę 
zobowiązującą  
 
Radny Stanisław Gliszczyński – o podjęcie wniosku przez Radę. Stanął 
wniosek, aby Rada podjęła decyzję zobowiązującą, w tym momencie 
nie uchwały a w formie wniosku, aby Pan Burmistrz wykonywał 
uchwałę dotyczącą sprzedaży mieszkań komunalnych.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - nie wiem, czy taka forma 
istnieje w ogóle?  
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – to jest za daleko 
wybiegające, ponieważ Rada nie może podejmować, czy 
zobowiązywać Burmistrza do podjęcia indywidualnych decyzji, a nie 
może Rada powiedzieć, że tej uchwały nie realizuje się. Bo przecież ta 
uchwała jest realizowana. Tu w tym konkretnym przypadku wiemy, 
jakie są przyczyny, a poza tym, co tu ukrywać? Sprawa jest w sądzie, 
rozstrzygnięcie zapadnie za parę dni. Proszę pozostawić tę sprawę tak 
jak powiedziałem na początku. Postaram się ją sam w jakiś sposób 
rozwiązać, ponieważ jest to sprawa trudna i z jednej i z drugiej 
strony. Wiem, że decyzję w tej kwestii będę musiał podjąć sam. 

 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – Pan radny Tomasz Gordon 
zapytuje się jak wygląda sprawa sprzątania przystanków w Gminie 
Koronowo. Temat ten przewijał się przez kilka sesji. Kwestią wyjściową 
było jasne i zdecydowane rozstrzygnięcie, kto w ogóle ma normatywnie 
nałożony obowiązek sprzątania przystanków. Wreszcie jesteśmy w 
posiadaniu interpretacji prawnej od kompetentnych organów treści 
następującej. Zgodnie z art.5 ust. 3 ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach uprzątnięcie i pozbycie się błota, śniegu, lodu i 
innych zanieczyszczeń z przystanków komunikacyjnych należy do 
obowiązków przedsiębiorców użytkujących tereny służące komunikacji 
publicznej. Zatem przy wydawaniu zgody na świadczenie w/w usług 
należy uregulować kwestie ponoszenia kosztów sprzątania przystanków 
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przez użytkujących je przedsiębiorców.  
Reasumując to pismo, niewątpliwie przedsiębiorcy mają obowiązek 
utrzymywania czystości i porządku. Dotąd wielu przedsiębiorców 
tłumaczyło, że to Gmina powinna to czynić. W pewnych przypadkach 
sprzątaliśmy w imię interesu publicznego.  
Przy wydawaniu kolejnych zezwoleń na komunikację publiczną będziemy 
starali się, będziemy mieli nawet już takie prawo ku temu, by zawetować 
wydanie takiego zezwolenia od podpisania, czy okazania umowy na 
sprzątanie przystanków z odpowiednią firmą. 
 
Radna Zofia Lorenc – to młodzież szkolna najbardziej niszczy i maluje 
przystanki, nie dorośli. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk - udało nam się dogadać na tyle z 
przewoźnikami, że płacą na utrzymanie czystości dworca autobusowego 
w Koronowie. My te pieniądze pobieramy zgodnie z umową, a ZGKiM jest 
odpowiedzialny za czystość i porządek. To samo chcemy przenieść na 
poszczególne przystanki, czy drogi. 
 
W sprawie wniosku Pani Lorenc o wykrzaczenie drogi, mogę tutaj Panią 
radną zapewnić, że do końca roku ta droga zostanie wykrzaczona. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak  - chciałbym poinformować 
wysoką Radę, że przed dwiema godzinami otrzymałem informację, że 
Zarząd Województwa Kujawsko-Pomorskiego podjął decyzję o przyjęciu i 
finansowaniu naszego projektu w sprawie budowy III etapu kanalizacji w 
Mąkowarsku. W związku z tym dotacja łączna została na to zadanie nam 
przydzielona w wysokości ponad 1 mln 700 tyś. zł. I to jest 
optymistyczna informacja na dzień dzisiejszy. Przystąpimy zaraz do 
organizacji przetargu na wyłonienie wykonawcy. 
 
Radny Alfons Malinowski – w dniu 26 sierpnia 2005 r. wpłynęło do Rady 
Miejskiej w Koronowie pismo OKSM Nr 4. Do dnia dzisiejszego OKSM nie 
otrzymał żadnej odpowiedzi. I co na to Pan Przewodniczący? 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – nie znam takiego pisma. 
 
Radny Alfons Malinowski – pismo wpłynęło do Rady dnia 26 sierpnia 
2005 r. Sądzę, że obowiązuje tu jakiś termin ustawowy na udzielenie 
odpowiedzi. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - sprawdzę to i przyjmuję do 
wiadomości. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk, – Czy wszyscy radni otrzymali 
odpowiedzi na wnioski i zapytania? 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
Ad. 17. Zamknięcie obrad XXXV sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący 
Rady Grzegorz Myk zamknął obrady XXXV sesji Rady Miejskiej 
w Koronowie. 
 
Sesja trwała od godziny 10:00 do godziny 14:45. 
 
 
Koronowo, dnia 17 października 2005 r. 
 
 
Protokół sporządziła 
Adela Rojek. 
 
 

 
 

 


